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park na lánech již slouží dětem

Volby do obecních zastupitelsteV
Ve dnech 23. a 24. září 2022 budou v naší obci probíhat Vol-
by do zastupitelstva obce a současně Volby do Senátu Parla-
mentu ČR. Volby budou probíhat opět v naší základní škole.

potraViny KatKa
Každoroční letní dovolenou si tentokrát potraviny Katka  
čerpají ve dnech pondělí 18.7.2022 až sobota 13.8.2022. 

Veterán dech 2022
V sobotu 27.8.2022 se uskuteční už 13. ročník akce závodů 
Ukončení prázdnin - Veterán dech.

Kouzelný les 
Hned další sobotu 3.9.2022 bude občanské sdružení Felix 
Liberi pořádat také již tradiční akci pro děti Kouzelný les.

Omezení prOvOzu ObecníhO úřadu 
Jako každý, tak i pracovníci obecního úřadu si budou bě-
hem letních měsíců čerpat dovolenou. Obecní úřad ale ne-
bude v žádném týdnu uzavřen úplně. O omezení úředních 
dnů vás budeme informovat min. s týdením předstihem na 
stránkách obce, vývěskách i místním rozhlasem. Pokud si 
nebudete jisti, zda je otevřeno, raději si předem zavolejte na  
tel.: 283 933 123 nebo 602 660 324. Fungujeme i na mailu: 
ou@hovorcovice.cz.

FacebooK obce
Upozorňujeme, že facebookový profil obce není oficiál-
ní komunikační kanál. Na e-mailu jsme každý den, ale na 
facebooku někdy i několik dní nejsme. Tudíž prosíme, když 
má někdo jakýkoli dotaz, pište raději na mail obce neboť se 
stává, že si zprávu přečteme po několika dnech a není již 
aktuální. Jinak na facebooku se snažíme zveřejňovat veške-
ré akce, zprávy a důležitá upozornění, ale nikdy již písemně 
nereagujeme na komentáře pod zprávami. Můžete se na nás 
obrátit o zveřejnění inzerátu či jiné zprávy a to vždy zdarma.

Odpad kOlem kOntejnerů
Prosíme občany, aby neumísťovali věci, které očividně ne-
chtějí jen tak vyhodit, aby tyto věci nenechávali u kontejne-
rů na tříděný odpad. Pokud máte věci, které jsou ještě k vy-
užití pro někoho jiného můžete napsat právě k nám a nechat 
někomu takové věci třeba jen za odvoz. K tomuto účelu vý-
borně funguje skupina na facebooku Sousedé z Hovorčovic. 
Pokud věci umístíte ke kontejnerům, tak zmoknou, zašpiní 
se a stejně si je pak již nikdo nevezme a musí je naši pra-
covníci odvézt do sběrného dvora. Pokud je chcete rovnou 
vyhodit a nevejdou se vám do popelnice tak pak je rovnou 
přivezte do našeho sběrného místa, které je otevřeno každou 
středu od 17 - 19 hod a v neděli od 16 - 19 hodin.

t e l e G r a F i c k Y  Z  o B e c n í h o  Ú Ř a d u

Datum slavnostního otevření nového dětského parku bylo zvoleno 
symbolicky na 1. červen - Mezinárodní den dětí. Předání do užívání 
dětem však proběhlo již zcela konkrétně a hmatatelně, protože děti 
se na slavnostním otevření sešly v hojném počtu. Celkem jich přišlo 
320 a spolu se svými doprovody vytvořily skutečný dav.
O záměru vybudování dětského parku se sáňkovací plochou byli ob-
čané poprvé informováni již ve zpravodaji č. 4/2014. Potřeba tako-
vého zařízení se pak ukázala i v rámci dotazníkového šetření, které 
bylo provedeno mezi občany obce na podzim v roce 2018.  První 
územní řízení pak bylo zahájeno v srpnu 2017, ale v té době projekt 
neobsahoval umístění budovy MŠ Lánská. Potřeba navýšit kapacitu 
mateřské školy vedla ke změně záměru a rozšíření projektu o budovu 
MŠ. Po uvedení nové budovy do provozu v roce 2021 bylo možné 
soustředit se na samotný kopec a dotáhnout jeho realizaci. Výběrové 
řízení na prvky proběhlo již začátkem podzimu 2020, zhotovitelem 
se stala společnost Hřiště hrou s.r.o. a následně byl na základě výbě-
rového řízení v létě 2021 vybrán i zhotovitel stavebních prací – spo-
lečnost Print & Office s.r.o. Byla to dlouhá cesta, ale nyní se můžeme 
všichni společně těšit z krásného, nově upraveného prostoru.
Slavnostní otevření si užili hlavně ti nejmenší. Čekalo je zábavné 
odpoledne na nových prolézačkách, skluzavkách a ostatních herních 
prvcích. Hřiště bylo vyzdobeno balónky a děti mohli využít i dopro-
vodný program v podobě malování na obličej a dětské diskotéky. A 
děti, konkrétně žáci 5.B naší ZŠ, také ze slavnostního otevření při-
pravily „reportáž“, kterou si můžete přečíst na str. 4.                    (ik)(ol) 
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V rámci tohoto článku bychom se rádi ohlédli za význam-
nými projekty a aktivitami obce, které byly realizovány v 
období 2018 – 2022. Jedná se o jednoduchý výčet s krátký-
mi dovětky pro případné lepší vysvětlení. Příprava někte-
rých projektů neprobíhala vždy dle představ obce, neboť 
do daného období v roce 2020 podstatně zasáhla pandemie 
nemoci COVID-19, která ovlivnila některé činnosti mající 
vliv na plnění lhůt. V poslední době se pak výrazně v rámci 
financování a realizace stavebních prací projevuje vliv vá-
lečného konfliktu na Ukrajině, jehož vedlejším efektem je 
především markantní navýšení cen stavebních  materiálů a 
prací.
1. Komunikace a chodníky
a) Bezpečné a bezbariérové chodníky v Hovorčovicích I. a 

II. etapa – výstavba chodníků v délce cca 1,3 km a veřej-
ného osvětlení na ul. Hlavní. V r. 2018 byla dokončena 
I. etapa a následně v r. 2019 byla zrealizována II. etapa.

b) Výstavba nových povrchů v ul. Třeboradická jih a Ve Vil-
kách – nové povrchy v délce cca 270 m a veřejné osvět-
lení.

c) Výstavba nových povrchů v ul. Zemědělská a U Obory 
– nové povrchy v délce cca 580 m a doplnění veřejného 
osvětlení (realizace VO do konce r. 2022).

d) Rekonstrukce části povrchu vozovky v ul. Březiněveská 
(od ul. Souběžná po čp. 177) v délce cca 300 m.

e) Výstavba nového povrchu v části ul. Polní v délce cca 
150 m.

f) Rekonstrukce části povrchu vozovky v ul. Západní (od 
ul. Březiněveská po ul. Bořanovická) v délce cca 290 m.

2. Investiční projekty obce
a) Výstavba odloučeného pavilonu MŠ Lánská – budova 

pro umístění dětí s povinnou předškolní docházkou – zre-
alizováno v r. 2021.

b) Příprava dostavby I. stupně Základní školy – projekčně a 
stavebně připraveno včetně všech povolení. Zatím je pro-
jekt pozastaven do doby, kdy budou dostatečné finanční 
prostředky. V současné době pro dostavby škol tohoto 
rozsahu nejsou žádné dotační tituly. Ve věci financování 
bylo a je stále jednáno s Ministerstvem školství a dalšími 
poskytovateli dotací.

c) Rekonstrukce objektu čp. 327 (NEPA) – projekt je při-
praven a je vybrán zhotovitel. Předání staveniště doda-
vateli je dohodnuto na první srpnový týden 2022. Projekt 
byl přednostně zařazen k realizaci, protože obec má na 
jeho finanční pokrytí dostatek prostředků. Objekt bude v 
budoucnu sloužit jako komunitní centrum s knihovnou, 
kavárnou, malou samoobsluhou a děleným sálem. Po 
dokončení však bude část objektu dočasně využita pro 
umístění tříd základní školy. 

d) Výstavba parku Na Lánech – dříve pracovní název Sáň-
kovací kopec. Realizace dokončena a park předán obča-

nům k užívání 1.6.2022.
e) Výstavba nové budovy obecního úřadu – byla ukončena 

architektonická soutěž. Projekt dočasně pozastaven z dů-
vodu potřeby financí na jiné důležitější záměry obce.

f) Rekonstrukce správcovského bytu v areálu fotbalové hři-
ště – po převzetí od nájemce bylo nutno provést komplet-
ní rekonstrukci tak, aby prostory byly obyvatelné.

g) Připraven projekt parkoviště P+R v ul. Nádražní – zatím 
je hotova pouze projektová dokumentace pro stavební 
povolení. Výstavba bude realizována pouze pokud bude 
získána dotace.

h) Rozšíření kapacity školní kuchyně – bylo dobudováno v 
r. 2019.

3. projekty budované za podpory obce
a) Oplocení hlavní herní plochy v areálu fotbalového hřiště 

– vybudováno členy SKK Hovorčovice z poskytnutých 
finančních prostředků obce.

b) Dokončení dotací ITI ve škole – školní hřiště, vybavení 
odborné učebny, venkovní učebna u tělocvičny atd. Pro-
jekty zajišťovala ZŠ a MŠ Hovorčovice.

c) Výstavba naučné stezky Hovorčovice – komunitní pro-
jekt realizovaný na základě podnětu aktivních občanů, 
kdy do tvorby obsahu jednotlivých zastavení byly kromě 
autorů zapojeny i spolky a děti ze základní školy. Finan-
cováno z prostředků obce.

4. další neinvestiční aktivity obce
a) Veřejná prostranství – osazení laviček okolo rybníka, do-

plnění lamp veřejného osvětlení.
b) Regulace veřejné reklamy v centru obce - řešeno Naříze-

ním obce č.1/2020 v prostoru kolem ul. Hlavní po první 
křižovatky bočních ulic.

c) Zavedení jednotného orientačního systému obce.
d) Naplnění dohody obce s restituenty - naplnění vyžado-

valo provedení změny územního plánu č.4. Recipročně 
obec získala pozemky kolem základní školy, pozemek 
velkého parku mezi ul. Hlavní a Revoluční, pozemky a 
budovu v areálu bývalého statku a stavební pozemek o 
výměře 5 tisíc m2 mezi ul. U Obory a Nad Hruškou. Dále  
dohoda uvádí, že restituenti nebudou požadovat vydání 
žádných dalších pozemků z majetku obce. Proces zahájen 
již v roce 2012.

e) Rozšíření hřiště v parku Nádražní – herní prvky od spo-
lečnosti Hřiště hrou, s.r.o.. Největší prvek umístěn v 2021. 
Následně doplněno o herní prvky přemístěné na základě 
dohody se společností ENERGOTRANS, a.s., která při-
slíbila finanční dar ve výši nákladů na přemístění.

f) Pořízení nového žacího traktoru pro údržbu obce – jedná 
se o profesionální stroj, který umožní efektivnější prová-
dění činnosti pro kterou je určen. Jedná se o náhradu za 
stávající, který již dosloužil.

g) Provedeno koncesní řízení na provozovatele ČOV a ka-
nalizace v obci – původní smlouva byla na dobu 5 let od 
uzavření. Proces bylo nutno zorganizovat ve spolupráci a 
za podmínek dotačního orgánu, který poskytl finance pro 
rozšíření a intenzifikaci ČOV II. etapa.

h) Zahájen proces ochrany vybraných míst v obci proti 
vandalismu za pomoci kamerových systémů. Jedná se o 
prostor kolem autobusových zastávek U Kostela, prostor 
křižovatky ul. Revoluční x U Rybníka, prostor nového 
parku Na Lánech a prostor kolem ČOV.

i) Pokládka chrániček obecní optické sítě v rámci výstavby 
sítí společnosti T-Mobile – na základě dohody vybudu-
je zdarma společnost T-Mobile síť chrániček pro obecní 
optickou síť, která bude sloužit k privátnímu propojení 
obecních budov, kamerových systémů a plánovaného 
úsekového měření rychlosti v obci.

Závěrem bychom pak chtěli poděkovat všem, kteří se na 
projektech obce podíleli a podílejí. Občanům obce pak za 
pochopení některých omezení, která se jich dotýkala ve spo-
jitosti s některými výše uvedenými projekty či záměry obce.

Pavel Budín, místostarosta obce

V posledních letech jste byli informováni o úsilí obce k za-
jištění plynulých dodávek vody pro naši obec. Vlastník vo-
dovodní sítě v obci, společnost Vodárny Kladno-Mělník, a.s. 
s kterou obec jednala, nyní splnila své ujištění z roku 2019, 
že stabilita dodávek pro stávající nemovitosti bude zajištěna 
po dostavbě a zprovoznění vodojemu v Bašti.

Je nutné zdůraznit, že tento vodojem nebyl budován jen pro 
zlepšení zásobování naší obce, ale i obcí sousedních. V sou-
časné době jsme obdrželi od vlastníka vodovodu informace, 
že zkapacitnění dodávek vody díky vodojemu neznamená 
dostatek vody pro další výstavbu v obcích, jednalo se o akci, 
která zajistí stabilitu dodávek stávajícím odběratelům a 
možnost zásobování vodou projektů, které již obdržely sta-
vební povolení. V naší obci to platí zejména pro dostavbu 
školy a rekonstrukci objektu NEPA. Zbývající volná kapaci-
ta z vodojemu je obcím určena v řádech desítek nemovitostí 
a o jejím čerpání pro konkrétní nemovitosti v dalším období 
bude vlastník vodovodu rozhodovat spolu s každou obcí na 
základě rezervační smlouvy.

Je tedy na uvážení každého z majitelů nemovitostí ve staré 
zástavbě obce, které dosud nejsou napojeny na veřejný vo-

dovod a počítají se svou studnou, aby co nejdříve zvážili tuto 
situaci a případně začali s budováním vodovodní přípojky.

Fakticky za této situace bude obtížné realizovat novou vý-
stavbu developery v rozvojových územích obce, protože si-
tuace v zásobování vodou nebude umožňovat připojování 
další výstavby k vodovodní síti. 

Tato společnost chystá projekt, zkapacitnění Lobkovického 
přivaděče. K jeho realizaci však přistoupí za předpokladu fi-
nanční spoluúčasti developerů, obcí či jiných  subjektů, kteří 
mají či budou mít na zkapacitnění vodovodního řadu zájem.

Jak uvedla společnost ve své informaci, není možné, aby 
tyto náklady, sloužící ve prospěch konkrétních developer-
ských projektů, platili ve vodném stávající odběratelé, tedy 
i naši obyvatelé.

Společnost pak ujišťuje, že v budoucnu bez případného zka-
pacitnění přivaděče, zajistí údržbu a obnovu stávající infra-
struktury tak, aby plynulé zásobování spotřebitelů aktuálně 
připojených na vodovodní síť nebylo ohroženo. 

OÚ dle informačního dopisu společnosti VKM,a.s.

dŮležitá inFormace nejen pro majitele nemovitostí v pŮvodní ZástavBě

rekonstrukce oBjektu Č.p. 327 (nepa) ZaČíná
V návaznosti na obsáhlé informace v posledním zpravodaji 
k zajištění podmínek pro dostavbu základní školy a podmí-
nek pro školní vzdělávání v naší obci Vás informujeme a 
především rodičovskou veřejnost jak nastíněný proces obec 
realizuje.
Poslední období potvrdilo informace, že obcím na dostavbu 
škol zatím dotace poskytovány nebudou, to se dotýká nejen 
naší obce, ale zejména obcí v okolí, kdy plánované rozšíření 
kapacit výstavbou škol v Bašti a Měšicích se v plánovaných 
termínech nestihne a od podzimu budou mít spádové školy 
významný problém s umístěním žáků, který předpokládají 
řešit dovozem žáků do jiných škol, zejména Neratovic.
Podobný scénář se nám podařilo zažehnat využitím dvou 
tříd v CVČ Měšice i na příští školní rok a zejména zahá-
jením rekonstrukce objektu č.p. 327, ke které byl vybraný 
dodavatel vyzván. Obec má splněny všechny legislativní 
podmínky k zahájení rekonstrukce, v rámci které proběhnou 
dílčí úpravy interiéru pro potřeby využití vybraných prostor 
objektu pro čtyři školní třídy a zázemí pedagogů.
Potěšitelné je, že tento dočasný zásah nám umožní provoz 
školy tak, aby pro každý ročník byly zajištěny dvě třídy, cel-
kem tedy 18 tříd od 1.9.2023. Tato situace bude trvat do 

doby, než se podaří získat dotaci na dostavbu školy, která 
je také obcí plně legislativně připravena a bude moci být 
neprodleně zahájena po poskytnutí dotace a vysoutěžení do-
davatele. 
Komunitní centrum, pro které je vlastní rekonstrukce plá-
nována, nebude tudíž využíváno po dobu provozu školy ve 
zmíněné části objektu. Dobrou zprávou je, že spolu se za-
hájením provozu „školní“ části budou připraveny také pro-
story pro prodejnu. Otevření pro veřejnost jistě ocení nejen 
naši starší spoluobčané.
Nyní ještě řešíme s projektanty vnitřní úpravy, aby v rámci 
stavby byly splněny podmínky pro provoz tříd, tento proces 
však již nemá vliv na zahájení stavby. Bohužel se tedy zatím 
budeme muset obejít bez kavárny a společenského sálu a 
možná i nové knihovny, to ukáže výstup projektantů v nej-
bližším období.
Dokončení rekonstrukce spolu s dostavbou základní školy 
považuje současné zastupitelstvo za prioritní pro chod obce 
do budoucna a věří, že tyto priority bude mít o nové zastupi-
telstvo po volbách v září letošního roku. 

Jiří Novák, starosta obce



HOVORČOVICKÝ ZPRAVODAJ Č. 2/2022 SDĚLENÍ SPOLEČNOSTI ENERGOTRANS

4 5

horKoVod, nedílná sou-
ČÁSt ŽIvOta Obce
Výraznou a někdy i velmi diskutova-
nou dominantou obce Hovorčovice je 
potrubní trasa, která vede napříč celou 
obcí. Cílem tohoto článku je poskyt-
nout zejména obyvatelům obce po-
drobnou informaci o tomto horkovodu.
Správný termín pro tuto liniovou stav-
bu je tepelný napaječ. Vede z mělnické 
teplárny do předávacího místa v Tep-
lárně Třeboradice a zajišťuje dodávky 
tepla do Neratovic, ale zejména do Pra-
hy. Historie horkovodu sahá do roku 
1987 kdy byla zahájena jeho výstavba. 
Po krátkém přerušení v období r. 1989 
byla slavnostně celá technologie uve-
dena do provozu v roce 1994. Trasa 
horkovodu vede katastry 26 obcí, v 
drtivé délce nadzemním vedením. V 
některých místech, například právě v 
obci Hovorčovice, vstupuje svou tra-
sou do podzemního kolektoru. V době 
vzniku vedl horkovod extravilánem 
obce Hovorčovice, na okraji zastavěné 
oblasti. Tento stav se v průběhu období 
let 2000 – 2004 zejména ve své severo-
východní části významně změnil. 
 

Obrázek 1 - Situace Obec Hovorčovice 
2000 - 2004

technicKÉ paraMetry
Na své 37 km dlouhé trase několikrát 
překonává vodní tok, mezinárodní že-
lezniční koridor i silnice I a II třídy. 
Výškový rozdíl mezi počátečním a ko-
nečným místem je 100 m. Technicky i 
technologicky se jedná o unikátní dílo 
svého druhu nejen v České republice, 
nýbrž i v celé Evropě. Teplo je přená-
šeno průtokem horké vody o teplotě až 
150 °C a tlaku 2,45 MPa. V trase jsou 
těsně vedle sebe vedena dvě potrubí o 
průměru 1 200 mm, první větev vede 
teplo dopřednou větví směrem k pře-
dávacímu místu, druhou větví se pak 
chladnější voda, která předala tepelnou 
energii, vrací zpět do mělnické teplár-

ny. Maximální výkon, který horkovod 
přenáší je 650 MWt, přičemž tento 
výkon prezentuje průtok topné vody 
až 8 200 m3/hod. Tento, tzv. centrál-
ní systém vytápění, splňuje všechny 
parametry a podmínky efektivního 
provozu. Na prvním místě je nutné 
uvést, že dodávané teplo je vyráběno 
s vysokou účinností v kombinaci s vý-
robou elektrické energie. Vlastníkem a 
provozovatelem tohoto horkovodu je 
společnost Energotrans, a.s., člen Sku-
piny ČEZ. Tím, že horkovod zásobuje 
více jak 250 000 domácností teplem, 
je tento horkovod prvkem kritické in-
frastruktury státu a jsou na jeho provoz 
kladeny velmi vysoké požadavky a 
přísná pravidla.
leGislatiVní podMínKy 
proVozu
Vzhledem k hlavní a zejména nezbytné 
roli horkovodu v teplárenské soustavě 
České republiky, a tedy jeho provozo-
vání ve veřejném zájmu, jsou práva 
a povinnosti provozovatele/vlastní-
ka a třetích osob, zakotveny v zák. č. 
458/2000 Sb., Energetický zákon. 
Energetický zákon obsahuje podrob-
nou úpravu oblasti Teplárenství, tedy 
upravuje nejen práva a povinnosti pro-
vozovatele, ale také upravuje práva 
a povinnosti všech dalších osob, a to 
nejen vlastníků pozemků, kde dochází 
k omezení vlastnického práva tam, kde 
se horkovod nachází, ale také všech 
další osob v bezprostředním okolí, ze-
jména pak v rámci ochranných pásem. 
ochrannÉ pásMo
Ochranné pásmo horkovodu nepřed-
stavuje pouze právní ochranu ener-
getického zařízení, ale také omezení 
vlastnického práva těch, na jejichž 
pozemku se ochranné pásmo nachá-
zí. Ochranná pásma okolo horkovodu 
vznikla na základě vydání příslušného 
rozhodnutí stavebního úřadu či zpro-
voznění zařízení, nebylo k tomu za-
potřebí existence smluvní ujednání s 
vlastníkem či rozhodnutí ve vyvlast-
ňovacím řízení, a to bez finanční ná-
hrady. 
„Ochranné pásmo je vymezeno svis-
lými rovinami vedenými po obou 
stranách zařízení na výrobu či rozvod 
tepelné energie ve vodorovné vzdále-
nosti měřené kolmo k tomuto zařízení 
a vodorovnou rovinou, vedenou pod 

zařízením pro výrobu nebo rozvod 
tepelné energie ve svislé vzdálenosti, 
měřené kolmo k tomuto zařízení a činí 
2,5 m.“ - § 87, odst. 2 EZ. – na fotogra-
fii vymezeno červeným ohraničením. 

Obrázek 2 - Ochranné pásmo horkovo-
du
Zákon dále formuluje povinnosti, resp. 
vyjmenovává zakázané činnosti, a to 
nejen v ochranném pásmu zařízení, ale 
také mimo něj, avšak s dopadem do 
ochranného pásma.
• V ochranném pásmu i mimo něj je 
každý povinen zdržet se jednání, kte-
rým by mohl poškodit zařízení pro vý-
robu nebo rozvod tepelné energie nebo 
omezit nebo ohrozit jeho bezpečný a 
spolehlivý provoz;
• Veškeré činnosti musí být prováděny 
tak, aby nedošlo k poškození zařízení 
pro výrobu nebo rozvod tepelné ener-
gie. 
• Ostatní stavební činnosti, umisťová-
ní staveb, zemní práce, uskladňování 
materiálu, zřizování skládek a vysa-
zování trvalých porostů v ochranných 
pásmech je možno provádět pouze po 
předchozím písemném souhlasu pro-
vozovatele tohoto zařízení. 
nedodržení výše uvedeného je pova-
žováno za přestupek s možností ulo-
žení pokuty až do výše 100.000,- kč 
pro fyzické osoby a 15.000.000,- kč 
pro osoby právnické. 
Zákon rovněž formuluje povinnost 
vlastníků pozemků, na nichž se ochran-
né pásmo, resp. horkovod nachází, 
umožnit vstup/přístup k horkovodu, a 
držiteli licence ukládá oznamovací po-
vinnost vůči vlastníkům.
„Vlastníci nemovitostí jsou povinni 
umožnit provozovateli zařízení přístup 
k pravidelné kontrole a provádění ne-
zbytných prací na zařízení pro rozvod 
tepelné energie umístěném v jejich 
nemovitostech. Pokud to technické a 

Na mezinárodní den dětí, 1. června 2022, proběhlo slavnost-
ní otevření nového dětského hřiště v ulici Lánská. Při této 
příležitosti se žáci 5.B zhostili role reportérů. Jaké otázky 
napadaly děti v souvislosti s otevřením nového hřiště? 
Dali jsme jim možnost, zeptat se zastupitelů naší obce, paní 
ředitelky místní ZŠ a MŠ a také rodičů. Děti se role repor-
térů ujaly zodpovědně, a když pak svou práci prezentovaly 
zbytku třídy, bylo na nich vidět, že svůj úkol vzaly opravdu 
vážně. 

nikola vyčichlová z 5.b se ptala paní ředitelky, jany 
hirkové:
a) jaký je váš pohled na hřiště z pozice ředitelky mŠ? 
jaký bude mít hřiště přínos?
Areál vnímám jako velký přínos pro celou obec i naši školu; 
zejména pak jeho propojení s mateřskou školou. Je to místo, 
které děti MŠ i ZŠ mohou využívat pro pohybové aktivity.
b) Spolupracovala jste na tomto projektu s obcí? chtěli 
znát váš názor?
Ano, komunikovali jsme s obcí a architektem při plánování 
tohoto areálu.
c) co se vám na hřišti nejvíce líbí?
Nejvíce obdivuji ty vysoké věže a in-line dráhu.
d) co byste popřála dětem k jejich dnešnímu svátku?
Spoustu radosti a úsměvů nejen dnes, ale v celém jejich ži-
votě.

david Fencl a hao jin z 5.b se ptali pana starosty, 
jiřího nováka:
a) jak náročná byla výstavba hřiště? kolik lidí se na ní 
podílelo?
Podíleli se všichni pracovníci úřadu a zastupitelé. Uspo-
řádali jsme výběrové řízení na dodavatele, vyhrály firmy 
Print & Office, s.r.o. (úprava kopce) a Hřiště hrou, s.r.o. 
(herní prvky).
b) jaká je finální cena za hřiště?
10 milionů Kč za celý areál, včetně herních prvků.
c) jak dlouho celá výstavba trvala?
Kopec byl upraven v roce 2014 a samotná výstavba zařízení 
začala v roce 2021.
d) co se vám na hřišti líbí nejvíce?
Slušné děti a jinak všechno. 
e) co byste popřál dětem k jejich dnešnímu svátku?
V budoucnosti spokojený život. 

david Fencl a hao jin z 5.b se ptali pana místosta-
rosty pavla budína:
a) jak náročná byla výstavba hřiště? kolik lidí se na ní 
podílelo?
Výstavba trvala 7 měsíců. 13 lidí se podílelo na vzhledu, 12-
13 lidí na stavbě a 1 člověk jako technický dozor. 

b) Čí to byl nápad, udělat na tomto místě dětské hřiště?
Nápad byl zastupitelstva, zbyla tu zemina z úpravy místních 
komunikací, která byla využívána jako sáňkovací kopec. 
c) bude se zde ještě něco měnit? budou se ještě nějaké 
prvky přidávat?
Možná se něco změní na hřišti, uvažujeme o přidání košů 
na basketbal.
d) co se vám na hřišti líbí nejvíce?
Cyklodráha a věže.
e) co byste popřál dětem k jejich dnešnímu svátku?
Ať si užívají život.

Žáci 5.b se ptají rodičů dětí:
a) co myslíte, že tady vaše děti nejvíc zaujme? 
Lezení v hradech a skluzavky.
b) zdá se vám hřiště dostatečně bezpečné?
Záleží na tom, jak budou děti opatrné a jestli jich nebude 
moc na jeden prvek.
c) co se vám na hřišti líbí nejvíce?
Využití kopce, hrady a velmi pěkné kamenné zídky. 
d) co byste případně změnili?
Vytvoření dřevěného přístřešku nebo teepee, aby bylo kam 
se schovat před deštěm. Natažení plachty a vytvoření umě-
lého stínu pro zvlášť horké dny.
e) co byste popřál/a dětem k jejich dnešnímu svátku?
Aby byly hlavně zdravé. 

Žáci 5.B naší základní školy

reportáž Ze slavnostního
otevŘení dětského hŘiště
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bezpečnostní podmínky umožňují a 
nedojde k ohrožení života, zdraví nebo 
bezpečnosti osob, je provozovatel za-
řízení před zahájením prací povinen 
vlastníka nebo správce nemovitosti o 
rozsahu a době trvání prací informo-
vat a po ukončení prací uvést dotčené 
prostory do původního stavu, a není-li 
to s ohledem na povahu provedených 
prací možné, do stavu odpovídajícímu 
předchozímu účelu nebo užívání ne-
movitosti.“ - § 87 odst. 6 Energetické-
ho zákona.
Důsledné vymáhání ochrany a zacho-
vání celé šíře ochranných pásem ze 
strany společnosti Energotrans, a.s., je 
dáno především s důrazem na ochra-
nu života, zdraví a majetku občanů. 
je třeba mít na paměti, že v potru-
bí protéká horká voda o teplotě až 
150 °c a tlaku až 2,45 mpa, a tedy i 
při plnění a zachování všech bezpeč-
nostních parametrů není provozovatel 
schopen vyloučit riziko havárie. 
V neposlední řadě je také potřeba po-
mýšlet na důležitost horkovodu v rám-
ci systému kritické státní infrastruktury 
a zákonnou povinnost provozovatele 
udržovat zařízení v řádném a bezpeč-
ném technickém stavu a vyloučit tak 
všechna možná rizika, jež by měla do-
pad do řádného fungování (poškození 
horkovodu pádem stromů, nemožnost 
pravidelných kontrol kvůli překážkám 
umístěných v ochranných pásmech, 
aj.).
Pracovníci společnosti Energotrans, 
a.s., stejně jako pracovníci servisních 
organizací, musí mít zajištěn přístup k 
zařízení horkovodu, tak aby bylo mož-
né provádět nejen preventivní údržbo-
vé, ale i havarijní opravy. Namátkou 
lze vyjmenovat například servisní čin-

nosti na kompenzátorech uzavíracích, 
vypouštěcích či odvzdušňovacích prv-
cích technologie, kontroly a opravy 
zemního vedení optického komunikač-
ního kabelu, aj. Další, neméně podstat-
nou kapitolou je udržování tepelné izo-
lace v bezvadném technickém stavu. 

Obrázek 3 - Oprava zemní přípojky 
Neratovice

Obrázek 4 - Výměna kompenzátoru 
DN 1200
Pro představu jsou níže uvedeny ty-
pické příklady porušování ochranného 
pásma.

  
předevŠím SpOluprÁce
Cíl uvedených činností a požadavků je 
jediný, a tím je spolehlivý a zejména 
bezpečný provoz horkovodního na-
paječe. Provozovatel při provozu za-
řízení horkovodu musí klást důraz na 
ochranu života, zdraví a majetku ob-
čanů. Zákonná nařízení mu pomáhají 
tento cíl naplňovat, ale v první řadě se 
vždy jedná o vzájemnou spolupráci a 
komunikaci. Společnost Energotrans, 
a.s. si velmi váží nastavené míry spo-
lupráce se zástupci obce, kterou hod-
lá i nadále rozvíjet, například formou 
sponzoringu.
Případná oznámení a dotazy k provozu 
horkovodu lze směřovat na telefonní 
kontakt Energotrans, a.s. +420 737 250 
515, nebo 311 104 772

Martin Hora, technický ředitel 
společnosti Energotrans, a. s.

Ze Zasedání
Zastupitelstva oBce

 U
sn

esen
íVýňatek z usnesení ze zasedání zastupitelstva 

obce 24.3.2022
zastupitelstvo obce schválilo
- zlepšený hospodářský výsledek Základní školy a mateř-

ské školy Hovorčovice ve výši 561.130,46 Kč, uvedený 
v dokumentu Výkaz zisku a ztrát příspěvkové organizace 
a schvaluje rozdělení uvedené částky v poměru 30 % do 
fondu odměn ZŠ a MŠ a 70 % do rezervního fondu,

- obecně závaznou vyhlášku obce o stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství,

- složení výběrové komise pro výběr vítězného uchazeče v 
poptávkovém řízení k zajištění rekonstrukce bytu čp. 295 
Hovorčovice (správcovský byt na fotbalovém hřišti),

- složení výběrové komise pro výběr vítězného uchazeče v 
poptávkovém řízení k zajištění osázení zelení prostor no-
vého parku v ulici Lánská,

- text Smlouvy o dílo na zajištění osázení zelení prostor no-
vého parku v ulici Lánská (Sáňkovací kopec) s tím, že 
cena za dílo bude v souladu s vítěznou cenovou nabídkou 
z poptávkového řízení,

- poskytnutí finančního humanitárního daru ve výši 50 tis. 
Kč, který bude poskytnut na konto SOS Ukrajina společ-
nosti Člověk v tísni.

zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
- informace o předložených nabídkách k záměru obce na 

pronájem části pozemku č. parc. 56/338, k.ú. Hovorčovice 
při parkovišti v ul. Bořanovická pro umístění veřejné na-
bíjecí stanice pro elektrovozidla, 

- závěry Výboru pro výstavbu a životní prostředí z jeho jed-
nání ze dne 14.3.2022,

- podané informace k jednání mezi Obcí a společností Čes-
ká pošta, s.p., ve věci umístění Pošty partner do prostor 
obecního úřadu a rozhodlo v této věci tak, že to z prosto-
rových důvodů není možné.

zastupitelstvo obce rozhodlo
- o pojmenování volnočasového park při křižovatce ulic 

Bořanovická a Lánská; ponese název „Park Na Lánech“.

Výňatek z usnesení ze zasedání zastupitelstva 
obce 28.4.2022
zastupitelstvo obce schválilo
- odpis nedobytných pohledávek (pokut), jejichž další vy-

máhání by znamenalo zvýšenou finanční zátěž pro obec, 
pravděpodobně značně převyšující případný výnos,

- darovací smlouvu na převod pozemků č. parc. 60/164, 
60/170 a 60/171 vše k.ú. Hovorčovice do majetku Středo-
českého kraje uzavřenou mezi Obcí a Středočeským kra-
jem,

- darovací smlouvu na převod pozemků č. parc. 104/2, 
105/3, 105/4 a 117/7 vše k.ú. Hovorčovice do majetku 
Obce Hovorčovice uzavřenou mezi Obcí a Středočeským 
krajem,

- darovací smlouvu mezi Obcí a společností SEVEROČES-

KÉ KAMENOLOMY A PÍSKOVNY s.r.o., na poskytnutí 
finančního daru na havarijní opravu části komunikace Zá-
padní (mezi ul. Březiněveská a Bořanovická),

- smlouvu o dílo na havarijní opravu části komunikace Zá-
padní (mezi ul. Březiněveská a Bořanovická) mezi Obcí a 
společností Asfaltservis, s.r.o.,

- poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu obce na rok 
2022 spolkům a neziskovým organizacím s tím,  že čerpá-
ní poskytnutých finančních prostředků je přísně účelově 
vázáno na podmínky uvedené v příloze usnesení a závaz-
kem subjektu příspěvek obci vrátit, pokud nebude řádné 
vyúčtování předloženo nejpozději do 15.12.2022. Celkem 
bylo rozděleno 602 tisíc Kč,

- schvaluje Pojistnou smlouvu č. 8076986113 mezi Obcí a 
ČSOB Pojišťovna, a.s.

zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
- podané informace a schvaluje navržený postup ve věci 

způsobu úhrady za pronájem bytu určeného pro nouzové 
ubytování utečenců z Ukrajiny.

zastupitelstvo obce souhlasí
- s textem odpovědi zastupitelů na otevřený dopis zastupite-

lům č. 4 od p. Křížka,
- s pořízením elektronické úřední desky pro potřeby obecní-

ho úřadu.
pokračování na poslední straně ...

Daniel Skružný
604 999 909

daniel.skruzny@re-max.cz

BYDLÍM TU S VÁMI

Váš realitní makléř pro Hovorčovice, 
Líbeznice a Měšice.

V prvním čísle našeho obecního zpravodaje z letošního roku byla v článku „Místní komunikace včera, dnes a zítra“  uvede-
na nesprávná informace ke stavu ulice Severní.

Bylo uvedeno, že se jedná o malou část této komunikace v soukromých rukou a neochota majitelů této části povolit zřízení 
pevného povrchu.

Tato nesprávná informace byla způsobena chybným přepisem autora článku ze záznamů jednání Výboru pro výstavbu ke 
stavu komunikací a záměnou za stav v ulici Dlouhé, které se autor dopustil.

Správnou informací je, že pozemky i zde vystavěná komunikace je majetkem vlastníků některých nemovitostí v ulici Se-
verní  a nezpevněná část je v majetku obce.

Tímto se čtenářům zpravodaje i vlastníkům zpevněné komunikace v ulici Severní omlouvám.

Jiří Novák, starosta  

t i s k o v á  o p r a v a  -  o m l u v a  Č t e n á Ř Ů m
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V minulém čísle našeho Zpravodaje jsme se podrobně vě-
novali problematice prostoru pro vzdělávání stále přibýva-
jících žáků naší školy a nyní bychom Vás chtěli pozvat, 
zejména prostřednictvím fotografií, které téměř nepotřebují 
komentář, na jejich zkušenosti nasbírané díky Erasmu.
přátelství, porozumění a úžasné zážitky díky projektům 
erasMus+ 
„Po lockdownu a nucené virtuální mobilitě, která se mimo-
chodem nad očekávání vydařila, máme teď jeden výjezd za 
druhým,“ komentuje současnou situaci hlavní koordinátor-
ka projektů ERASMUS+ Alžběta Škodová.

Schválený grant = start projektu
Ale začněme pěkně popořádku. Základní škola v Hovor-
čovicích získala v rámci programu Erasmus+ prostředky 
na realizaci dvou mezinárodních projektů vzájemné spolu-
práce už v roce 2019. První z nich, projekt HOME (Histo-
ric Origins in Modern Era) zahrnující spolupráci s Itálií, 
Portugalskem, Španělskem a Polskem, odstartoval hned na 
podzim téhož roku návštěvou zahraničních učitelů na naší 
škole a následným lednovým výjezdem do Portugalska. 
Nečekaná pandemie koronaviru však zmrazila nejen běžný 
život, ale pochopitelně i všechny zahraniční výjezdy. Přesto 
se v květnu uskutečnila alespoň virtuální mobilita do Itálie, 
jejímž hlavním tématem byly tradice a jídla jednotlivých 
zapojených států. Přes platformu Google Meet probíhala 
společná práce na výstupech, sdílení videí i běžná konver-
zace. A první kontakty i nesmělá přátelství byly na světě. 

 

Zářivé úsměvy a chuť do všeho - kick-off meeting zapoje-
ných lektorů (říjen 2019)

Cesty do Portugalska se zúčastnili studenti historicky prv-
ního devátého ročníku naší ZŠ, kteří nyní již úspěšně studu-
jí na středních školách.

Lisabon (leden 2020)

Virtuální mobilita do Itálie s koordinátorkou Danou Wi-
mmerovou dokazuje úspěšné fungování projektu i v době 
přísného lockdownu (březen 2021)

Sláva, už můžeme
S rokem 2022 se rozběhl výjezdový kalendář naplno, navíc 
zhuštěný o vynucenou přestávku. V březnu jsme studenty 
přivítali u nás, v České republice, a jako hrdí koordinátoři 
celého projektu ERASMUS+ HOME jsme jim připravili 
týden plný zážitků. Od prohlídky historického centra Prahy, 
výletu do science centra IQLANDIE v Liberci a výstupu na 
Ještěd, přes otevřené hodiny v rámci běžné výuky (pocho-
pitelně v angličtině) až po sportovní odpoledne a kreativní 

tvoření. V nabitém programu nechyběla ani ochutnávka tra-
diční české kuchyně a závěrečný společenský večer. Zahra-
niční studenti bydleli v rodinách našich žáků a měli mož-
nost zblízka poznat běžný život, české zvyky, obvyklá jídla 
a hlavně více se navzájem sblížit. Výletů a společných pro-
gramů se navíc účastnila většina studentů druhého stupně a 
všichni tak mají velkou motivaci zlepšovat se v angličtině, 
aby též byli vybráni na některou ze zahraničních mobilit.
A jak hodnotili zážitky sami účastníci? Nejvíce se líbily: 
„visit to Praque“, „climbing the mountain“, ale i „sharing 
daily routines“, „watching the snow“, „meeting new peo-
ple“ a tak není divu, že po závěrečném večerním programu 
s rautem a tancem následovaly dojemné slzy loučení. 
Naštěstí se mnoho účastníků opět brzy shledalo na mobi-
litě ve Španělsku (HOME). Další skupina studentů vyjela 
v rámci druhého ERASMUS projektu BRICKS of PEACE 
do německého Teterow a na přelomu května a června cesto-
valy souběžně dvě skupiny do Polska (HOME) a Portugal-
ska (BRICKS).  Těšte se na další zajímavé reportáže, které 
budou následovat v příštím čísle.

Společný výlet do hlavního města naší vlasti (březen 2022)

Vzájemné představování aneb zúročujeme své úsilí z hodin 
angličtiny (březen 2022)

Společná výuka dějepisu – výroba středověkých hradů (bře-
zen 2021)

Společně dokážeme téměř nemožné – v závodě smíšených 
týmů jsme to předvedli (březen 2022)

Báječný výlet do ZOO pro radost i za poznáním (březen 
2022)

Dobytí Ještědu byl silný moment (březen 2022)

„Svobodně se setkávat s přáteli a kolegy napříč Evropou 
není vůbec samozřejmost a této možnosti bychom si měli 
náležitě vážit. Právě mezinárodní projekty, jakým je Eras-
mus, nám přinášejí širokou škálu poznání. Tím nejcenněj-
ším z nich je, že ačkoliv mluvíme jinými jazyky, máme od-
lišnou kulturu i dějinnou zkušenost, můžeme se vzájemně 
přátelit, obohacovat a respektovat. A díky tomuto respektu 
žít ve svobodě a míru. To je poselství, které si ve stínu vál-
ky na Ukrajině uvědomujeme s větší naléhavostí než dří-
ve,“ shodují se koordinátoři projektu na naší škole.

Děkujeme všem hostitelským rodinám a všem podporova-
telům projektů ERASMUS+. 

ERASMUS Team, Základní škola Hovorčovice

projekt erasmus+
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INZERCE

ZPRAVODAJ

Družstevní 32

250 65 Líbeznice

DOMÁCÍ BISTRO ŘEMESLNÁ PEKÁRNA

PEKÁRNA
pondělí až pátek

7.00 – 17.00 h

BISTRO
 po–pá 8–21 h
 sobota 9–21 h
 neděle 9–16 h

tel.: 736 623 836
@pekarna_libe

email: pekarna.libe@gmail.com
www.nasetoustarna.cz

tel.: 724 323 231
@stateklibeznice

email: info@stateklibeznice.cz
www.stateklibeznice.cz

STATEK LÍBEZNICE

I v našem Kostele narození svatého Jana Křtitele se letos 
10. června 2022 uskutečnila Noc kostelů. Na začátku asi 
hodinového kulturního programu byla slavnostně otevřena 
výstava žáků keramického atelieru lektorky Veroniky Po-
loučkové. Poté přítomní vyslechli pásmo melodií, které při-
pravila hovorčovická omladina z Umělecké akademie pod 
vedením svých lektorů Petra Kužvarta, Patricie Fojtů a Saši 
Kricnera. Koncert doplnilo Básnění úspěšných účastníků 
školního kola recitační soutěže. Večer pokračoval individu-
álními prohlídkami kostela a závěr patřil společné modlitbě. 

(ik)

Dokončení ze strany 7.
Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 26.5.2022
zastupitelstvo obce schválilo
- smlouvu o přepravě na „Zajištění 

pravidelné přepravy žáků ze ZŠ Ho-
vorčovice do CVČ Měšice ve škol-
ním roce 2022/2023 mezi Obcí Ho-
vorčovice a společností SADBUS 
s.r.o.,,

- dodatek č. 16 ke Smlouvě o sběru, 
přepravě a odstraňování odpadu uza-
vřené mezi Obcí a spol. AVE CZ,

- dodatek č. 8 ke Smlouvě o zabezpe-
čení sběru, přepravy, využívání a od-
straňování bioodpadů uzavřené mezi 
Obcí a spol. AVE CZ,

- kupní smlouvu na prodej zahradního 
traktoru DOLMAR TM – 122.22 H2 
rok výroby 2007 na náhradní díly. 

zastupitelstvo obce rozhodlo 
- že jako vítězná nabídka ze zadáva-

cího řízení na Výkon technického 
dozoru stavebníka a koordinátora 
BOZP – Revitalizace a přestavba ob-
jektu čp. 327 byla vybrána nabídka 
společnosti BYRD.

zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
- závěry Výboru pro výstavbu a ži-

votní prostředí z jeho jednání ze dne 
9.5.2022.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 9.6.2022
zastupitelstvo obce stanovilo
- počet členů zastupitelstva obce na 

období 2022-2026 na 11.             (ol)

noc kostelŮ


